
СЪВЕТ ЗА ЕЛЕКТРОННИ МЕДИИ

П Р О Т О К О Л
№ 83

от заседание, състояло се на  05.12.2006 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: доц. д-р Лилия Райчева, акад. Людмил Стайков, доц. д-р Маргарита 
Пешева, Мария Стефанова, Милен Вълков, д-р Райна Николова, Райчо Райков Стефан 
Димитров.
ОТСЪСТВАЛИ: проф. Марко Семов (болничен)

ДНЕВЕН РЕД:

Начало  на  заседанието  10,  00  часа,  водено  от  г-н  Р.  Райков,  председател  на  СЕМ, 
протоколист Г. Георгиева.

1. Определяне на дата и час на жребий за Експертните комисии за радиоконкурсите в 
гр. Ловеч.

2. Докладна записка от отдел Лицезиране и регистриране.
3. Докладна  записка  от  отдел  Правен  относно  установено  административно 

нарушение.
4. Определяне на теми за предстоящата среща на ЕПРА в гр. Прага.
5. Решение за командировка на доц. Л. Райчева.

Г-н Райков откри заседанието и предложи на гласуване дневния ред.
Г-жа Стефанова предложи в точка Разни да бъде включена Покана от IREX. С така 
направеното предложение СЕМ прие дневния ред с 8 гласа “за”.

ПО ТОЧКА ПЪРВА:

СЕМ определи 06.12.2006 г. (сряда), 11, 00 часа за дата и час за теглене на жребий за 
Експертните комисии за гр. Ловеч.

ПО ТОЧКА ВТОРА:

Във връзка с докладна от отдел “Лицензиране и регистриране”:
І.Писма от КРС вх. № 027-1212-03 и 027-1249 от 28.11.2006 г.:
1. Заявление от “Инфопрес и Ко” ООД за изменение на индивидуална лицензия № 

101-00773/01.12.2004  г.  (издадена  на  15.11.2001  г.)  за  осъществяване  на 
далекосъобщения чрез налична и/или нова далекосъобщителна мрежа за наземно 
радиоразпръскване на радиосигнали за гр.  Русе.  Последващо в КРС е постъпило 
писмо от оператора, с което се отказва от подаденото заявление и изразява воля да 
се прекрати процедурата. СЕМ РЕШИ с 8 гласа “за’ предвид обстоятелствата да 
отмени своето Решение № 1145 от 03.10.2006 г.

2. Писмо  от  “Плевен  Плюс”  АД,  с  което  се  иска  предварително  разрешение  за 
прехвърляне на акции от капитала на дружеството. СЕМ РЕШИ с 8 гласа “за” да 
удовлетвори  искането  за  прехвърляне  на  акции  на  “Еммис  Интернешънъл 
Бродкастинг  Корпорейшън”,  с  което  това  юридическо  лице  ще  придобие 
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контрол върху лицензирания радио и далекосъобщителен оператор “Плевен 
плюс” АД.

II. Заяление  с  вх.  №027-1140/21.07.2006  г.  от  БНР  за  издаване  на  индивидуална 
лицензия  за  създаване  на  радиопрограма  с  наименование  “Радио  София”,  общ 
(политематичен)  профил,  с  регионален  обхват  на  разпространение  за  гр.  София  на 
честота 94.5 Mh z. СЕМ РЕШИ с 8 гласа “за” БНР да бъдат уведомени с писмо в 7-
дневен срок да представят документи за отстраняване на данъчни задължения – 
чл.111,  т.3  от  ЗРТ.  СЕМ  възложи  на  отдел  “Лицензиране  и  регистриране”  да 
подготви и изпрати писмото.
III. Писмо с вх. №013-625-50/21.07.2006 г. от Министерство на външните работи, СЕМ 
РЕШИ с 8 гласа “за” да отложи за разглеждане на заседание 12.12.2006 г. след като 
получи и становище от КРС по въпроса.

IV. Уведомителни писма:
1. От “Радио Експрес” ЕАД за вписване на промени по партидата на дружеството. СЕМ 
прие информацията на писмото.
2. От “Естейт ТВ” ЕООД във връзка с дата на стартиране на програмата - 1 март.2007 г.  
СЕМ прие информацията на писмото.
V. Проекти на индивидуални лицензии за осъществяване на радиодейност.  СЕМ ще 
вземе решение на заседание във вторник, 12.12.2006 г.

ПО ТОЧКА ТРЕТА:

Във връзка с докладна от отдел “Правен” относно установено АУАН №47/06.11.2006 г., 
съставен на “ТЕЛЕВИЗИЯ ЕВРОПА” АД.
Г-жа Стефанова каза, че си дава сметка, че не се обсъжда съдържанието на излъчения 
клип. Предложи, когато се излъчват подобни клипове, освен санкцията да се напише и 
обоснове  становище  на  СЕМ  относно  такъв  вид  послания.  Т.е.  идеята  е  в 
придружителните  писма  до  операторите  да  има  текст,  с  който  се  обосновава 
допуснатата  грешка  и  се  препоръчва  по-внимателно  да  се  наблюдава  това,  което 
пристига като реклама, външен материал.
Доц. Райчева каза, че според нея не е извършено нарушение, а това е т.нар. – продъкт 
плейсмънт,  за  който не е ясно по кой член от закона ще бъде третиран – например 
концертите  на  Вивател  и  Водафон.  В  случая  няма  конкретно  споменаване  на 
застрахователни компании,  а  напротив – една изявена гражданска позиция,  предвид 
това,  че  страната  е  била  в  бедствено  положение  при  наводненията  предишните  2 
години  и  факта,  че  българският  народ  няма  практика  да  се  застрахова,  а  очаква 
държавата да помогне при бедствия. В случая не би гласувала за налагане на наказание, 
друг е въпросът, че тази тематика би могла да бъде по-разширено третирана, за да се 
създаде у хората култура към застраховане на имуществото, за да могат да се поемат 
щетите  от  застрахователните  компании.  Допълни,  че  не  смята,  че  е  извършено 
нарушение.
Доц.  Пешева  каза,  че  поддържа  тезата  на  доц.  Райчева  и  също  счита,  че  няма 
извършено  нарушение  и  няма  да  подкрепи  това  наказателно  постановление. 
Същевременно обърна внимание на казаното от г-жа Стефанова, тъй като напоследък 
са се засилили случаите, например с “Вафла Споко”, когато в рекламите по съдържание 
се  допуска  недопустима  агресия.  От  тази  гледна  точка  предложи  на  специално 
заседание да се обсъди излизането на СЕМ със становище по въпроса.
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Г-жа Стефанова каза, че би искала да види този запис, тъй като това е предаване от 15 
мин. Попита дали призивите на Даниела Конова са в интервю или това е репортаж. 
Г-н Чемширов  каза,  че  са  били  излъчени  новини  и  след  това  са  дадени  кадри  от 
природни бедствия, после Даниела Конова е дадена, седнала на бюро и обяснявайки, че 
няма практика в България да се застраховат жилища. 
Г-ж Стефанова каза, че предвид това може да се допусне, че това е вид репортаж, но 
защо тогава излиза надпис, който уведомява до кога хората могат да се застраховат 
срещу бедствия на промоционални цени.
Доц. Пешева каза, че няма рекламен слоуган, няма лого и компания и че това е призив 
от общ характер.
Акад. Стайков каза, че също застъпва становището, че показаното в клипа е полезно за 
хората и не е поднесено с цел да се ползва изгода, освен за слушателите, тъй като няма 
култура  на  застраховането  в  България.  Това  е  едно  информационно  съобщение  за 
отваряне на пространство и повече култура в тази сфера. В този смисъл не смята, че 
трябва да бъде санкционирано.
Г-н Райков  подложи на  гласуване  решението  да  се  преустанови  административно-
наказателното производство на основание малозначително. Допълни, че е добре да се 
вземе предвид и предложението на доц. Райчева и на отделно заседание СЕМ да излезе 
със становище относно рекламите с агресивен характер. 
СЕМ  гласува  с  8  гласа  “за”  РЕШИ  да  преустанови  административно-
наказателното постановление.

ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА:

СЕМ определи темите за предстоящата среща на ЕПРА в гр. Прага.
Д-р Николова предложи следните теми:
1. Независимостта на регулаторните органи.
2. Медийната концентрация и ролята на регулаторните органи.
3. Бъдещото развитие на дигиталната телевизия в Европа.
4. Разделяне на рекламата и редакционното съдържание.
Г-н Райков каза, че би предложил – Езикът на малцинствата.
Доц. Райчева каза, че би предложила следните теми: 
1. Независимостта на регулаторните органи. 
2. Медийната концентрация и ролята на регулаторните органи. 
3. Обществени услуги ценностни тестове.
4. Списъците на събития.
Г-жа  Стефанова предложи  да  се  обединят  две  теми:  Бъдещото  развитие  на 
дигиталната  телевизия  в  Европа  и  Лицензиране  на  новите  медийни  доставчици  на 
съдържание.
Акад. Стайков  каза,  че за него най-интересна е темата: Медийната концентрация и 
ролята на регулаторните органи.
Г-н Райков обобщи темите:
1. Независимостта на регулаторните органи. 
2. Медийната концентрация и ролята на регулаторните органи. 
3.  Бъдещото развитие  на  дигиталната  телевизия  в  Европа и  Лицензиране  на  новите 
медийни доставчици на съдържание.
4. Езикът на малцинствата в електронните медии.
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ПО ТОЧКА ПЕТА:

Във връзка с командировката на доц. Л. Райчева в Удине,  Италия,  СЕМ РЕШИ да 
командирова доц. Л. Райчева за периода 08 – 10 февруари 2007 г. като 2 (два) дни 
квартирни, 2 (два) дневни и 100 (сто) евро стопански разходи са за сметка на СЕМ. 
Разходите да бъдат по Параграф разходи за 2007 г.

ПО ТОЧКА РАЗНИ:

Във връзка с поканата на  IREX за дискусия, посветена на Индекса за устойчивост на 
медиите през 2006 г., СЕМ определи М. Стефанова да вземе участие, както и определен 
от Т. Димитрова, експерт от направление “Мониторинг”.

ПРИЛОЖЕНИ ДОКУМЕНТИ:

1. Докладна с вх. № 013-895 от 04.12.2006 г. от отдел “Лицензиране и регистриране”.
2. Докладна  от  отдел   с  вх.  №  014-777-05  от  21.11.2006  г.  “Правен”  относно 

установено административно нарушение.
3. Докладна с вх. № 013-897 от 05.12.2006 г. от доц. Л. Райчева.

Разни:
Покана с вх № 013-808 от 05.12.2006 г. от IREX.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ

Лилия Райчева............... Людмил Стайков............

Маргарита Пешева.................. Мария Стефанова..................

Марко Семов...................... Милен Вълков.................

Райна Николова................. Стефан Димитров...........

Г-н Райчо Райков

Председател        ..........................
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